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Vážení spoluobčané,

i když letošní rok ještě nekončí, dovolte, abych se krátce pozastavil nad dvěma událostmi, 
které jsou podle mého názoru pro naši obec velice významné a jsou hodny krátkého zasta-
vení. V sobotu 10. září jsem se zúčastnil v Luhačovicích slavnostního vyhlášení výsledků 
soutěže Vesnice roku 2011. Vlastnímu sobotnímu vyhlášení, které se uskutečnilo v rámci 
Mezinárodního festivalu dětských folklorních souborů, předcházelo páteční setkání zástupců 
všech 13 obcí, tedy vítězů krajských kol této soutěže, se zástupci vyhlašovatelů soutěže. Už 
toto setkání bylo velice přínosné a inspirující. Samozřejmě, že  se hovořilo většinou o vlastní 
soutěži, ale řeč přišla i na běžné věci, jak v soukromém životě, tak při správě obcí. V sobotu 
dopoledne nás všechny přivítal starosta města Luhačovice v prostorách městského úřadu. 
V přátelské a neformální atmosféře nás seznámil s historií města, s plány města do budoucna 
a s právě realizovanými investicemi. Poté následovalo setkání s ministrem pro místní rozvoj 
ČR ing. Kamilem Jankovským a už se pomalu blížila 16. hod., na kterou bylo přichystané 
slavnostní vyhlášení výsledků. To se uskutečnilo na pódiu před Společenským domem, na něž 
nás přivedly děti z folklorních souborů zúčastněných na festivale. Samozřejmě, že pomalu 
stoupala i nervozita, jak to všechno dopadne. Výsledky soutěže již určitě znáte a jsou mimo 
jiné uvedené uvnitř tohoto zpravodaje a tak víte, že nejvyšší ocenění získala obec Komňa ze 
Zlínského kraje. Dle vyjádření členů hodnotící komise, s nimiž jsme se poté v sobotu večer 
setkali při neformálním posezení, získala vítězná obec nejvíce bodů díky aktivitě tamních 
občanů organizovaných v několika spolcích, skupině Podšable, místní dechové hudbě 
Komňané a ochotnickému divadelnímu spolku, díky nimž se v obci daří udržovat staré zvyky, 
apod. Já bych chtěl při této příležitosti poděkovat několika spoluobčanům z Vavřince, kteří si 
na slavnostní akci udělali výlet a přijeli se podívat, jak to pro naši obec dopadne? Dopadlo to 
jak to dopadlo, ale já jsem stejně hrdý na to, jakého úspěchu naše obec dosáhla a ještě jednou 
děkuji všem, kteří na tom mají svůj podíl. Pro mě osobně to byl velký zážitek, umocněný 
nádherným počasím a pohodovou atmosférou po celý víkend strávený v Luhačovicích. 

Druhou záležitostí hodnou připomenutí je titul Knihovna roku 2011, který získala 
Knihovna ve Veselici. Stalo se tak v úterý 4. října v Zrcadlové kapli pražského Klemen-
tina. Několik postřehů od účastníků této události najdete v dalších příspěvcích v dnešním 
zpravodaji. Já bych chtěl jen zmínit, že si zisku titulu velice vážím a chtěl bych využít této 
příležitosti a poděkovat pani Olze Hájkové za její více jak čtyřletou práci ve funkci kni-
hovnice a vedle toho i paní Ivě Machové za její podíl na zisku velice významného ocenění. 
Poděkování však patří i ostatním spoluobčanům, kteří se jednak podíleli na rozhodnutí 
zbudování knihovny, těm, kteří se větší či menší měrou zapojili do dokončovacích prací 
před otevřením knihovny, ale současně i do aktivit pořádaných knihovnou, což také určitě 
přispělo k zisku významného ocenění. Do dalších let přeji pani Olze Hájkové mnoho dobrých 
nápadů, které přivedou do knihovny co nejvíce návštěvníků.     

Závěrem mně dovolte, abych Vám, všem čtenářům, tohoto zpravodaje popřál hezký 
podzim a především klid do blížícího se období Adventu.      

Miloslav Novotný, starosta obce
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V tomto informačním zpraVodaji naleznete

Usnesení zo VaVřinec ze schůze dne 27. 8. 2011

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu z jednání Rady obce dne  18.7., 16.8, 
a 12.9. 2011 přednesenou starostou obce.

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o hospodaření obce za uplynulé období 
roku 2011 přednesenou předsedou Finančního výboru.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtová opatření č. 4/2011, č. 5/2011 a č. 6/2011 
provedená Radou obce Vavřinec v období od minulé schůze zastupitelstva obce. 

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje Rozpočtové opatření č. 7/2011 ve výši  
780 tis. Kč na straně příjmů i výdajů.

• Zastupitelstvo obce souhlasí s vnitřní směrnici č. 1/2011 pro evidenci a zadávání 
veřejných zakázek malého rozsahu závaznou pro jednotlivé orgány obce Vavřinec.

• Zastupitelstvo obce schvaluje v souladu s § 85 odst. c, zákona č. 128 Sb., o obcích, 
v platném znění, dotaci ve výši 35 000 Kč na zajištění provozu sportovního areálu 
ve Vavřinci v roce 2011.

• Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí dotace ve výši 37 000 Kč TJ Vavřinec na 
činnost v roce 2011. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu mezi obcí a p. Janem Grossem, bytem Sloup, 
na pronájem pozemku p.č. st. 1201, k.ú. Veselice na Moravě, ve výši 3 350 Kč za 
měsíc pronájmu s účinností od 1. 6. 2011 a současně Smlouvu o budoucí kupní 
smlouvě na tentýž pozemek s konečnou kupní cenou 250 tis. Kč, od níž se odečte 
pronájem pozemku zaplacený obcí do termínu podpisu kupní smlouvy.
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• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu mezi obcí a Jihomoravským krajem na dotaci 
ve výši 30 000 Kč na nákup výzbroje a výstroje  pro jednotky SDH obce. 

Usnesení ro VaVřinec ze schůze dne 12.9.2011

• Rada obce bere na vědomí oznámení SFŽP ČR o schválení zadávací dokumentace 
a Výzvy k podání nabídky před vydáním Rozhodnutí o poskytnutí dotace z OP Životní 
prostředí na akci Sběrné středisko odpadů Veselice.

• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce o průběhu slavnostního vyhlášení 
výsledků celostátního kola soutěže Vesnice roku 2011, které se uskutečnilo v sobotu 
10. 9. 2011 v Luhačovicích.

• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce o tom, že dne 6. 9. 2011 byla 
vyhlášená veřejná zakázka na výběr dodavatele stavebních prací na akci Sběrné 
středisko odpadů Veselice, s termínem pro doručování cenových nabídek nejpozději 
v pondělí 26. 9. 2011.

• Rada obce schvaluje Smlouvu o budoucím zřízení věcného břemene mezi obcí a spo-
lečností E.ON Česká republika, s. r. o., se sídlem F. A. Gerstnera 2151/6, 37049 České 
Budějovice, na pozemek p. č. 857, k. ú. Vavřinec na Moravě, za účelem uložení kabe-
lové přípojky Nn k RD manželů Kovaříkových ve Vavřinci na pozemku p. č. st. 189.

• Rada obce bere na vědomí účetní uzávěrku hospodaření příspěvkové organizace 
MŠ Vavřinec za období 1 – 6/2011.

• Rada obce schvaluje Vnitřní směrnici č. 1/2011 pro evidenci a zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu. 

• Rada obce schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK v celkové výši 
150 000 Kč, v rámci Program rozvoje venkova JMK, DT 8, na úroky z úvěrů.  

celostátní kolo soUtěže Vesnice rokU 2011

Ministr pro místní rozvoj Kamil Jankovský dne 10. září 2011 v rámci luhačovického 
Mezinárodního dětského folklorního festivalu Písní a tancem vyhlásil letošní výsledky 
Vesnice roku. Vítězem 17. ročníku se stala zlínská Komňa. Na druhém místě skončila 
obec Hlavenec ze středočeského kraje a na třetím obec Skalička z kraje olomouckého. 

Putovní pohár Folklorního sdružení ČR, který je udělován v rámci celostátního kola, 
za udržování lidových tradic získala  obec Komňa, a to díky činnosti místní folklorní 
skupiny Podšable a krojované dechové hudby Komňané.
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zpráVY z knihoVnY Ve Veselici

závěr prázdnin pod rozhlednou
Naše knihovna ve spolupráci s Osadními výbory Veselice a Suchdol pořádala v pátek 

26. srpna „Zakončení prázdnin pod rozhlednou“. Na cestě od rozhledny do Malé Veselice 
se nejprve závodilo na koloběžkách, které jsme pro velký úspěch kolobkového výletu do 
Moravského krasu opět zapůjčili ve Vilémovicích. Nejmladší účastník závodů měl pouhých 
1,5 roku. Mrňata závodila na odrážedlech na kratší trase za vydatného fandění rodičů. Poté 
závodily na čas ostatní děti a na konec se soutěžní atmosférou nechali strhnout i dospěláci. 
Jízdu na koloběžce si vyzkoušel i pan starosta. Po závodech a sladké odměně jsme se 
pak všichni přesunuli na rozhlednu, kde bylo nachystané ohniště a opékaly se párky. Po 
setmění pak ještě na děti čekala strašidelná stezka odvahy. Tu si postupně prošly všechny. 
Ty malé spolu s maminkami, větší po skupinkách a ty nejodvážnější pak samy. Tmou je 
vedla jen světýlka „bludiček“ a po cestě je čekala strašidla a různé nástrahy. Všechny to 
však skvěle zvládly a překonaly i počáteční strach. V krásném teplém letním večeru se pak 
ještě dlouho sedělo u ohně a zpívalo při kytaře. Protože byl opravdu nádherný večer, ještě 
jsme vystoupali na rozhlednu a podívali se, jaký je z ní noční pohled. Při jasné obloze byly 
krásně vidět osvícené okolní obce a nebe plné hvězd. Bylo to opravdu pěkné sportovní, 
strašidelné i romantické zakončení letošních prázdnin.

knihovna plná knihovníků 
Ve čtvrtek 15. září přijela do naší knihovny milá návštěva. Na čtyřicet neprofesionál-

ních knihovníků z obecních knihoven okresu Brno-venkov spolu s knihovníky z Městské 
knihovny Kuřim na svém podzimním výletu navštívili naši knihovnu. Úvodem si všichni 
se zájmem prohlédli prostory knihovny i novou hasičskou zbrojnici a zhlédli prezentaci 
z naší činnosti. Při kávě se pak rozvinula bohatá diskuse, jak jinak než o knihovnách a jejich 
aktivitách, práci s dětskými čtenáři, spolupráci s obcemi, evidenci knih atd. Z rozhovoru 
jsem měla možnost zjistit, jak jiné knihovny pracují, ale hlavně načerpat plno inspirací 
a kontaktů. K vlastní tvorbě interiéru a vybavení knihovny zodpověděla dotazy knihovníků 
paní Iva Machová. Dle jejich ohlasů se naše knihovna moc líbila a přáli by si také takovou 
mít. Škoda jen, že času bylo málo, mohlo by se povídat ještě hodně a hodně dlouho. Na 
závěr návštěvy jsme ještě společně navštívili rozhlednu a podívali se na naši obec a okolí 
z ptačí perspektivy. Jen nerada jsem se pak u autobusu s knihovníky loučila.

zahájení výstavy „i u nás žijí šikovní lidé“
V neděli 2. října v podvečer proběhla v prostorách knihovny vernisáž výstavy „I u nás 

žijí šikovní lidé“, která je pořádána v rámci projektu „Moravský kras, náš domov“ za 
podpory Ministerstva kultury ČR. Na slavnostním zahájení nejprve vystoupily děti, a to 
Katuška Rybářová a Dušan Čejka s tanečním vystoupením a poté zahráli Maruška a Jirka 
Stehlíkovi na flétnu a kytaru.  Pak už si všichni přítomní mohli prohlédnout vystavovaná 
výtvarná díla – dřevořezby Miroslava Nedomy a Lubomíra Jedličky, tepané růže od 
Jaroslava Nejezchleba, keramiku od Ivy Machové, paličkovanou krajku Lucie Opustilové, 
ruční práce Olgy Němcové, malbu na hedvábí Jany Kašpárkové a také pastely a obrázky 
technikou encaustik Olgy Hájkové. V knihovně vystavovaly i děti: Terezka Kašpárková 
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a Aneta Nečasová korálkové šperky. Pro všechny návštěvníky výstavy bylo nachystáno 
i malé občerstvení. Nikdo nespěchal domů, a tak zůstal prostor pro posezení a popovídání.  
Paní Rybářová se sestrou zahrály na kytary a společně jsme si i zazpívali. Je pěkné, že se 
knihovna opět stala místem setkání našich občanů. Dle krásných vystavených exponátů 
máme u nás plno šikovných lidí a také výtvarně a hudebně nadané dětí.  

cestovatelská beseda o Galapágách a ekvádoru
V sobotu 15. října proběhla v knihovně beseda o Galapágách a Ekvádoru. O naplnění 

dalšího cestovatelského snu svého syna Jirky, upoutaného na invalidní vozík, nám vyprávěli 
Jiří a Alena Márovi z Přerova. Jejich prostřednictvím jsme se zastavili v Karibském moři. 
Povídali nám o studiu španělštiny a životě v ekvádorské rodině. Poznali jsme podivuhodná 
tajemství rovníku. Zjistili jsme, jak nebezpečný je život v amazonské džungli a navštívili 
jsme pralesní Indiány. Dětem, kterých přišlo na besedu překvapivě hodně, se nejvíce líbily 
videosekvence a obrázky různých, pro nás vzácných a exotických zvířat. V závěru besedy 
na zvídavé otázky přítomných odpovídali nejen Márovi, ale i Jirka, který na besedu přijel 
společně s rodiči. Mimo jiné jsme se dozvěděli, že 15. prosince celá rodina vyráží na 
další dobrodružnou cestu, tentokrát do Austrálie. Po besedě s námi Márovi ještě poseděli 
a popovídali. Pro potěšení nám zahrála paní Rybářová na kytaru. Příští rok se budeme opět 
těšit na další besedu s Márovými, a to o Japonsku. Akce proběhla za podpory Ministerstva 
kultury ČR.  

Pokud byste chtěli Jirku podpořit v naplnění jeho cestovatelských snů, máte možnost na 
stránkách www.jirkamara.cz  hlasovat pro jeho soutěžní projekt.  

chYstanÉ akce
Vánoce v knihovně

Rok se sešel s rokem a máme před sebou opět nejkrásnější svátky roku. Jak je již 
tradicí, nachystáme Vánoce i v naší knihovně. V letošním roce budou nejen pro děti, ale 
i pro všechny, kteří budou chtít slavit s námi. A na co se mohou těšit? Na vánoční výtvarné 
tvoření, zvyky a tradice, zdobení stromečku, zpívání koled a mlsání cukroví. Přesný termín 
konání bude vyhlášen. Akce bude podpořena Ministerstvem kultury ČR.

Prosba: Pro chystanou lednovou výstavu, panenek a retro hraček bych ráda touto cestou 
požádala o zapůjčení hraček, které máte doma uschovány jako památku na dětství. Bude 
pěkné, když naše děti poznají hračky, s kterými jsme si kdysi hrávali. Nejsou sice tak 
barevné, pěkné a technicky vyspělé jak ty novodobé, ale o to jsou pro nás cennější. Na 
chystané výstavě budou k vidění i panenky Barbie v dobových kostýmech. Ty nám zapůjčí 
Knihovna Mokrá-Horákov.   

 knihoVna rokU 2011

Cenu Knihovna roku uděluje ministr kultury České republiky na základě nařízení vlády 
č. 5/2003 Sb., o oceněních v oblasti kultury, udělovaných ministerstvem kultury. Uděluje 
se od roku 2003 k ohodnocení dlouhodobých zásluh o rozvoj knihovnictví v obcích 
nebo mimořádného přínosu k rozvoji veřejných knihovnických a informačních služeb. Je 
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udělována v kategoriích „základní knihovna“ a „významný počin v oblasti poskytování 
veřejných knihovnických a informačních služeb“. Předchůdcem ceny bylo stejnojmenné 
ocenění, udělované od roku 2000 profesní organizací Svaz knihovníků a informačních 
pracovníků České republiky. 

V kategorii „základní knihovna“ jsou knihovny zpravidla nominovány v návaznosti na 
soutěž Vesnice roku, vyhlašovanou Ministerstvem pro místní rozvoj jako součást Programu 
obnovy venkova, a hodnoceny porotou Ministerstva kultury. 

Smyslem ocenění je vyjádření veřejného uznání knihovnám, jejich pracovníkům i obcím 
za úsilí o rozvoj knihovnických služeb a čtenářství. Kritéria pro hodnocení postihují šíři 
a rozmanitost práce knihoven i existenci nutných základních podmínek vytvářených 
samosprávou. Soutěž je jedním z podnětů pro přeměnu knihoven především v malých 
městech a obcích na moderní centra kulturního a společenského života a zvýšení jejich 
prestiže. (zdroj MK ČR)

Za Jihomoravský kraj naši knihovnu nominovala Moravská zemská knihovna Brno 
a komisařka soutěže Vesnice roku 2011 paní Štěpánová.

návštěva hodnotící komise
V úterý 30. srpna navštívila naši knihovnu komise soutěže Knihovna roku 2011. Ta 

postupně navštívila 14 nominovaných knihoven po celé vlasti. V úvodu návštěvy si pět 
komisařů prohlédlo naši novou knihovnu a hasičskou zbrojnici. Poté již bylo nachystané 
promítání prezentace o vlastní činnosti knihovny od roku 2009 až doposud. Při neformálním 
posezení se pak povídalo o všem, co komisaře zajímalo – o sbírce regionální literatury, 
převodu knižního fondu do programu Clavius Reks, chystaných akcích, financování projektů 
pomocí dotace z MK ČR, patronech knihovny. Také pan starosta popovídal o významu 
knihovny pro obec, spolupráci, historii a budování nové knihovny. Dvě hodiny návštěvy 
uběhly rychle a na jejím konci jsme ještě hostům ukázali náves s kapličkou.

Členové poroty pro výběr kandidátů k udělení ceny Knihovna roku 2011 – kategorie 
„základní knihovna“

• PhDr. Helena Gajdušková, ředitelka Masarykovy veřejné knihovny Vsetín
• Jana Galášová, ředitelka MěK Český Těšín  
• Mgr. Zlata Houšková, Národní knihovna ČR
• Vendulka Valečková, Obecní knihovna v Býšti a KK Pardubice
• Mgr. Ladislav Zoubek, ředitel Městské knihovny Děčín

slavnostní vyhlášení knihovny roku 2011
V úterý 4. října zaplnili Zrcadlovou kapli pražského Klementina knihovníci z celé České 

republiky. Každoročně se zde scházejí v Týdnu knihoven na „knihovnickém svátku“, a to 
u příležitosti vyhlašování cen Knihovny roku. V kategorii „Základní knihovna“, ve které 
soutěžila i naše knihovna, bylo v letošním roce nominováno čtrnáct knihoven. Konkurence 
byla velká a vyrovnaná. O to větší bylo proto naše překvapení, že jsme cenu získali. Vlastní 
vyhlášení bylo velice napínavé. Každá z knihoven dostala nějaké ocenění a obdobně, jak 
při vyhlašování Vesnice roku 2011, se vyhlašovalo postupně až k metě nejvyšší. Když se ve 
vyhlašování postoupilo až k hlavnímu ocenění, věděli jsme, že už zůstává pouze naše knihovna 
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a cena Knihovna roku 2011 poputuje do Veselice. Překvapení a radost byly veliké. Při předávání 
ceny k naší knihovně z úst paní Mgr. Houškové z Národní knihovny mimo jiné zaznělo:

„Veselická knihovna působí v obci Vavřinec tvořené čtyřmi místními částmi, z nichž tři mají 
vlastní knihovnu. V místní části Veselice žije 272 obyvatel, z nichž více než 20 % jsou čtenáři 
knihovny. Přestože je knihovna vedena dobrovolnou knihovnicí, míra jejích aktivit vysoce 
převyšuje standard služeb poskytovaných knihovnami v tak malých obcích. Knihovna je umístěna 
v rekonstruované víceúčelové budově a její dispozice i vnitřní vybavení jsou mimořádně dobře 
architektonicky a designově řešeny. Výsledkem je moderní, vkusný a velmi atraktivní prostor, 
který může být vzorem i pro mnohem větší obce. Dokonale se zde naplňují estetické požadavky, 
účelnost pro knihovnické služby a přívětivost ke čtenářům všech věkových kategorií. Knihovna 
se podílí na celém kulturním a společenském životě obce a spolupracuje při tom s občanskými 
sdruženími, vedením obce i jednotlivými občany, je v obci mimořádným integrujícím prvkem. 
Uživatelé zde mají k dispozici pěkný aktuální fond, počítače s přístupem na internetu, kvalitní 
prezenční i absenční služby i mimořádný relaxační prostor, což bohatě využívají. Je skvělým 
příkladem významu knihovny pro život v malé obci.“ 

Z ocenění mám velkou radost, je povzbuzením pro moji další činnost i velkým závaz-
kem do dalších roků. Doufám, že i nadále bude našim čtenářům a občanům v knihovně 
dobře a bude místem setkávání a centrem kulturního dění v obci. Chtěla bych touto cestou 
poděkovat všem, co mně pomáhají a podporují. Vážím si podpory zástupců obce, rodiny, 
přátel i spoluobčanů. Velký podíl na ocenění má i paní Iva Machová. Všem patří velký dík. 

Olga Hájková 

receptY naŠich BaBiček

Do říjnových receptů jsem vybrala recept na domácí paštiku od mé babičky. Protože 
nejlépe chutná s čerstvým chlebem, přidávám ještě jeden recept pro domácí pekárnu. Přeji 
úspěch při vaření a pečení a také dobrou chuť.

domácí paštika
Potřebujeme: 2 kg vepřové plece, 2 kg bůčku
¾ kg vepřových jater, 5 ks cibule, 9 dkg soli 
kmín, pepř, muškátový oříšek dle chuti 

Játra spaříme vřící vodou (aby nebyla 
krvavá) nakrájíme spolu se vším masem na 
kousky a nejlépe 2 krát pomeleme v mlýnku 
na maso, aby vznikla jemná masová směs. 

Opražíme jemně nakrájenou cibuli a pak 
rozmixujeme na jemno. Do masové směsi 
důkladně zapracujeme cibulku, sůl, koření 
a necháme asi ½ hodiny odležet. Pak napl-
níme do malých zavařovacích sklenic (asi 
tak do ¾), dobře uzavřeme a sterilizujeme 
2 hodiny při 90 –100 stupních. 

hrnkový chleba do domácí pekárny 
(zdroj: www.brydova.cz)

Velice snadný a chutný chléb z domácí 
pekárny… a ani nepotřebujete váhu.  
Na odměření vám stačí dvoudecový hrnek.

Do domácí pekárny dejte v tomto pořadí:
2 hrnky vlažné vody
2 lžičky soli
3 hrnky chlebové žitné tmavé mouky
2 hrnky hladké mouky
1 lžička cukru
sušené droždí nebo půl kostky čerstvého 
Do těsta můžete přidat celý kmín, sma-

ženou cibulku, slunečnicová nebo dýňová 
semínka, prostě jak kdo má rád.
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knihoVna rokU 2011

Určitě jste již slyšeli krásnou novinu o tom, že Veselická knihovna vyhrála titul 
,,Knihovna roku 2011“. Dovolte mi říci jen pár slov.

Na tomto projektu jsem pracovala bezmála půl roku a nebylo to vždy jednoduché. 
Rozpočet byl omezený a neobešla jsem se bez kompromisů.

Nešlo mi o to, navrhnout knihovnu tak, aby z ní dizajnéři byly překvapeni, udiveni nebo 
na větvi, jak se lidově říká, ale celou dobu jsem se snažila, aby byl prostor praktický jak 
pro knihovníka, tak pro čtenáře a hlavně, aby se v něm lidé cítili dobře. 

Kladla jsem velký důraz na barevnost interiéru. Takže jsem si pečlivě studovala psycho-
logii barev, aby co nejvhodněji doplňovaly určený prostor, protože stěna představuje největší 
plochu interiéru a ať se nám to líbí nebo nikoliv, zvolené barvy budou vždy na nás působit.

Velkou zásluhu má na projektu náš pan starosta, který dokázal na něj získat finanční 
prostředky a já mu chci tímto ještě jednou poděkovat za důvěru ve mě vloženou.

V dnešní moderní době má knihovna mnoho konkurentů. Děti jsou dnes ve školách 
mnohem více zatěžováni, než jsme byli my. Mají spoustu zájmových činností a kroužků, 
téměř každý svůj počítač doma. Konkurence je tedy opravdu veliká, a když se krásné 
prostory spojí s knihovnicí, která dokázala svou aktivní činností to, že do knihovny chodí 
děti tak rády, že se jim ani nechce domů, je to výhra, výhra pro děti. Myslím si, že je důležité 
v dětech od malička vychovávat vztah ke knihám, a já jsem ráda, že jsem k tomu mohla 
přispět svým umem vytvořit kvalitní a příjemný interiér.

Podle slov paní Mgr. Zlaty Houškové z Národní knihovny, rozhodl nejen počet 
čtenářů a kvalita informačních služeb, ale také to, že jde o knihovnu velmi krásnou 
a moderní. 

Je to krásné zúročení naší práce, získat titul ,,Knihovna roku 2011". Moc si tohoto 
ocenění vážíme!

Především si vážím toho, že se všem líbí a přijdou si v ní třeba jen tak posedět a popovídat 
s ostatními. Knihovna se tak stala komunitním centrem setkávání lidí.

Iva Machová, INTERIOR DESIGNER

Vážený pane starosto,
dovolte, abych Vám osobně blahopřál k vítězství Vaší veřejné Knihovny ve Veselici 

v soutěži Knihovna roku 2011. 
Toto uznání nás těší o to více, že se jedná v historii soutěže o první knihovnu v Jihomo-

ravském kraji, která toto prestižní ocenění získala. 
Jsme si vědomi toho, že bez podpory obce Vavřinec by knihovna i při nejlepší vůli 

nemohla poskytovat služby v takové šíři, kvalitě a zejména v podmínkách, které Vám jistě 
může závidět nejedna knihovna. Oceňujeme úsilí, jistě nemalé, které bylo spojeno s vybudo-
váním víceúčelové budovy, ve které našla Vaše knihovna krásné prostory pro svoji činnost. 

Rovněž jsme si vědomi – a praxe nás o tom přesvědčuje – že úspěch jakékoli knihovny 
je vždy dán osobností knihovníka a mírou zaujetí pro knihovnickou práci. Oceňujeme 
výsledky, kterých se podařilo paní Hájkové dosáhnout za pouhé čtyři roky jejího působení 
coby dobrovolné knihovnice. 
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slaVnostní VaVřinec

Dvacátého srpna jsem byl opětovně hrd. Na co? No přece na to, že coby polovavřiňák 
jsem součástí obce Vavřinecké, nesoucí libozvučný název – Vesnice roku 2011 v Jiho-
moravském kraji.

Slavnost probíhající na výletišti zářila pohodou překrývající všechny malichernosti 
všedních dnů (spory sousedské, obecní, meziobecní…)

Slavnostní náladu umocňovala hudba, zpěv a tanec zasazené do zeleně prosluněného 
parku.

Kvalitní program, na němž se podíleli účinkující ze sloučených vavřineckých obcí, zástupci 
z dalších soutěžících vesnic a obcí Moravského krasu, zorganizovaný, vytvořený a zajištěný 
nadšenými dobrovolníky umocňoval slavnostní náladu slunečného dne. V zeleni parku, orá-
movaného vkusnými stánky, nabízeli usměvaví prodavači produkty z místních a „spřátelených 
zdrojů“ a nechybělo zde ani dobré jídlo a pití (jak se sluší a patří při každé oslavě ). 

Všichni ti jmenní i bezejmenní organizátoři, účinkující, prodavači a dobrovolníci dokázali 
vytvořit pohodovou atmosféru, kterou by mohli závidět i showbusinessoví rutináři. Díky 
„našim“ si každý mohl odnést domů kus radosti a dobré nálady.

Miroslav Opatřil s manželkou Hankou

Vážený pane starosto,

přejeme Vám a zejména Vaší knihovně i do budoucna hodně úspěchů a děkujeme Vám za 
reprezentaci Vaší knihovny, bude jistě inspirací nejen pro knihovníky v Jihomoravském kraji.

S pozdravem
Mgr. Tomáš Gec, ředitel Moravské zemské knihovny v Brně    

zpráVY z noVodVorskÉ aleje

poděkování za výrobu posezení do novodvorské aleje
Velké poděkování patří panu Vaclavu Ševčíkovi a jeho kolegům ze Sloupu z myslivec-

kého sdružení Macocha za výrobu a instalaci nádherné dřevěné lavice v Novodvorské aleji. 
Už na první pohled je vidět, že lavice byla vyrobena zručnýma rukama milovníků přírody, 
kterým na jejich okolí skutečně záleží. Lavice byla instalována za pomoci pracovníků 
Obecního úřadu ve Vavřinci začátkem října při vstupu do Novodvorské aleje. Unavení 
poutníci i místní obyvatelé se od této chvíle mohou pohodlně usadit a  kochat výhledem 
do krajiny Moravského krasu.

zdravotní ořez stromů v novodvorské aleji
V rámci projektu obnovy Novodvorské aleje bude na přelomu října a listopadu proveden 

zdravotní ořez části stromů v Novodvorské aleji. Za finanční podpory Správy CHKO 
Moravský kras akci realizuje firma pana Haupta. V době, kdy budou probíhat tyto práce, 
není vhodné vstupovat do aleje, aby nedošlo k nechtěnému úrazu. V případě, že by někdo 
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měl zájem realizovat výškové práce v korunách stromů na svém pozemku, můžeme předat 
kontakt na tuto firmu. Ořezané části stromů si mohou zájemci po skončení akce odvézt 
a použít pro vlastní potřebu.

zjištění zdravotního stavu stromů
V rámci projektu Obnovy Novodvorské aleje připravujeme ve spolupráci 

s doc. Dr. Ing. Petrem Maděrou – vedoucím Ústavu lesnické botaniky, dendrologie a geo-
biocenologie Mendelovy univerzity v Brně navrtání některých stromů v části osady Nové 
Dvory za účelem zjištění jejich zdravotního stavu a předcházení pádu stromů v důsledku 
jejich vnitřní hniloby.

Chcete-li nám pomoci s obnovou Novodvorské aleje, napište nám na e-mail 
pamatne.stromy@email.cz

hlas pro noVodVorskoU alej

Nezisková organizace Arnika vyhlásila soutěž o nejkrásnější alej České republiky, do 
které je přihlášena i naše Novodvorská alej památných stromů. Obracíme se s prosbou na 
všechny obyvatele Vavřince, Veselice, Suchdolu a Nových Dvorů, kteří mají doma nebo 
v zaměstnání počítač, aby hlasovali pro Novodvorskou alej a pomohli tak získat další 
finanční prostředky na její obnovu a zkrášlení, případně na další projekty v obci. Hlas 
každého z Vás má svoji váhu a může soutěž rozhodnout. Hlasovat může každý ze svého 
počítače na stránkách http://arnika.org/alej-roku-2011.

Hlasování začalo 16. 10. 2011 a končí 30. 11. 2011. Z každého počítače lze hlasovat 
jen jednou. Požádejte proto i své přátele, kamarády a známé o podporu a zaslání hlasu pro 
Novodvorskou alej. Po prvních dvou dnech byla Novodvorská alej na druhém místě, ale 
věříme, že s Vaší pomocí dokážeme její umístění ještě vylepšit.

nadace o2 podporUje oBnoVU noVodVorskÉ aleje

Nadace O2 společně s Nadací pro rozvoj občanské společnosti v rámci programu Think 
Big podpořila projekt obnovy Novodvorské aleje. Finanční prostředky z tohoto programu 
jsou poskytovány týmům mladých lidí do 26 let, kteří předloží smysluplný projekt na jejich 
využití. V posledním kole bylo vydáno na podporu projektů 5,3 miliónů korun. 34% projektů 
směřovalo na volnočasové aktivity, pro mladé lidi v místní komunitě. Na realizaci různých 
kulturních akcí směřovalo 27 % podaných žádostí o dotaci. 8 % projektů je zaměřeno na 
akce přispívající k tvorbě a ochraně životního prostředí a dalších 8 % na sportovní akce.

Z 276 přihlášených projektů získal podporu také projekt Obnovy Novodvorské aleje 
památných stromů, který předložil tým studentů pod vedením studentky přírodovědné 
fakulty Palackého univerzity v Olomouci Kateřiny Židů.  Projekt Obnovy Novodvorské 
aleje se navíc stal pilotním projektem programu Think Big v oblasti životního prostředí. 
Můžete se s ním po 24. říjnu potkávat v reklamních spotech vysílaných na televizních 
kanálech a na billboardech.
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V rámci projektu budou v Novodvorské aleji vysázeny klony památných lip z různých 
částí České republiky vypěstované Výzkumným ústavem Silva Taroucy pro krajinu a okrasné 
zahradnictví v Průhonicích. Každý z vysazených stromů má certifikát svého původu. Část 
finančních prostředků z dotace je určena na zakrytí trhlin ve stromech tak, aby do nich 
dále nezatékalo a prodloužil se jejich biologický věk. Další prostředky byly použity na 
vybudování vyhlídkového místa – dřevěné lavice při vstupu do aleje.

Pokud by měl někdo zájem získat finanční prostředky z Nadace O2 pro svůj projekt 
ve výše uvedených oblastech, napište nám na e-mail pamatne.stromy@email.cz. Rádi 
Vám poradíme, jak na to. Můžete získat až 90.000,- Kč!!! Pokud nám chce kdokoliv 
pomoci při ochraně starých stromů, napište nám taky.

lÉčiVá síla stromů

lípa srdčitá (Tilia cordatta)
Lípa je mohutný strom s košatou nepravidelnou korunou a silným, často křivým kmenem. 

Dosahuje výšek okolo 30 metrů a průměru kmene jeden metr, u solitérních stromů i více. 
Nejvyšší dosažený věk těchto stromů se pohybuje okolo 400 až 500 let. Obecně nedorůstá 
takových rozměrů a nedožívá se takového věku jako příbuzná lípa velkolistá (Tilia platy-
phyllos), která může mít kmen široký až čtyři metry a stáří vzácně i 1000 let. 

Borka mladých stromů je hladká, šedá, u starších stromů hnědošedá, podélně rozpraskaná. 
Listy jsou střídavé, asymetrické, dlouze řapíkaté, okrouhle srdčité, na okrajích pilovité, 
4 až 8 centimetrů dlouhé (lípa velkolistá až 12 cm), tmavozelené, na rubu modrozelené. 
Čepel listu má pozvednuté okraje (lípa velkolistá má okraje čepele mírně svěšené). Květy 
jsou oboupohlavné, uspořádané ve vrcholících, 5 až 12 květů v převislých květenstvích, 
žluté, silně vonné. Kvete v červnu a červenci. Plodem je tvrdý kožovitý oříšek (menší než 
u lípy velkolisté) kulovitého tvaru bez žeber (lípa velkolistá má oříšek žebernatý). Lípa 
snáší dobře zástin, zastíněna na suťových podkladech vytváří křovitou formu. Na půdu má 
střední nároky. Je přizpůsobivá klimatickým činitelům. 

léčivé účinky lípy
V lidovém léčitelství je lípa velice oblíbena při všech nemocech z nachlazení (rýma, 

kašel, záněty průdušek, angína, chřipka), neboť podporuje pocení, rozpouští hleny, snižuje 
dráždivost ke kašli. Za tímto účelem se často používá směs s květem černého bezu. Dále 
pomáhá proti bolestem hlavy a revmatismu a má také slabé protizánětlivé a močopudné 
účinky, uvolňuje křeče a podporuje chuť k jídlu. Je výbornou bylinkou na bolest hlavy, 
zklidňuje nervový systém a působí při nespavosti. Lipový květ se také výborně hodí 
k inhalacím, při nachlazení. Dále si můžeme z lípy udělat voňavou koupel, která zvýší 
obranyschopnost organismu. Lípa má pozitivní účinek na pleť i vlasy. Výborný je také 
bylinkový med, který se výborně hodí při nachlazení. Mimoto je oblíbena i jako náhražka 
čaje, neboť má lahodnou chuť i vůni; doporučuje se sladit medem. Droga nemá vedlejší 
účinky a v malých dávkách ji lze používat dlouhodobě.
Sběr pro léčivé účinky – droga: květenství s listenem



Vesnice roku 2011 – celostátní kolo
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Obsahové látky: 
flavonové glykosidy (zejména tilirosid), poměrně dost slizu, jehož množství je tím menší, 

čím jsou květy rozkvetlejší, a malé množství silice, jejíž hlavní složkou je fornesol. Dále 
jsou to třísloviny, cukry a malé množství saponinu. 

sběr a sušení 
Za suchého počasí se sbírá celé květenství i s podpůrným listenem, a to v době, kdy je 

asi polovina květů rozkvetlých (červen – červenec). Lípu sbíráme jen v čistém prostředí. 
Nejdříve kvete lípa malolistá. Při sběru je třeba dávat pozor, aby se listy nepomačkaly 
a neslepily, protože by se mohly zapařit.  Rychle se suší ve slabých vrstvách ve stínu na 
vzdušném místě, neboť se snadno zapařuje a tmavne. Nesmí se sušit na slunci a při teplotě 
vyšší než 35 °C, aby neztratila aróma. Droga je správně usušená, když se při ohnutí lámou 
květní stopky a uchová si své původní zbarvení, má jemnou aromatickou vůni a nasládle 
slizovitou chuť. Nesmí obsahovat příměsi jiných druhů lip (kromě lípy velkokvěté). Droga 
se uskladňuje na stinném, vzdušném a suchém místě a může mít vlhkost maximálně 13 %. 
Po usušení můžeme bylinky uskladnit do vzduchotěsných uzavíratelných nádob, stačí 
obyčejné šroubovací sklenice. Pokud jsou sklenice z průhledného skla, je lepší je umístit 
mimo dosah slunečních paprsků, někde do temnější části místnosti.

angína
Čaj připravíme tak, že jednu čajovou lžičku zalijeme 250 ml vody a necháme 5 – 10 minut 

vylouhovat, čaj pak pijeme několikrát denně, ochucený nejlépe citronem, přírodní šťávou 
nebo v koncentraci s acylpyrinem, čaj můžeme podávat také ve směsi s heřmánkem, který 
má výborné protizánětlivé účinky – příprava čaje bude stejná.

 
Bolesti zad

Jednu čajovou lžičku lipových květů přelijeme 250 ml vroucí vody a necháme louhovat 
10 minut, pak přecedíme a pijeme teplé 3 – 4 hrníčky denně mezi jídly nebo po jídle.

 
nachlazení

Jednu čajovou lžičku květů přelijeme vroucí vodou a necháme louhovat 10 minut, 
přecedíme a pijeme 4x – 5x denně jeden hrníček teplého čaje, můžeme dosladit medem 
a kombinovat ve směsi s květem bezu černého. Jiří Židů

zŠ sloUp

Letos mají žáci prvního stupně možnost využívat kromě nové počítačové učebny 
a interaktivní tabule také počítače ve třídách. Jsou napojeny na školní server, takže učitelé 
mají přístup k několika desítkám výukových programů. 

Jak už to v životě bývá, odchod Mgr. Ivy Paděrové na rodičovskou dovolenou byl 
nenadálý. Novým kolegou v pedagogickém sboru a třídním učitelem 2.A se proto stal 
Mgr. Pavel Borek. 
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Beseda deváťáků s ředitelem školy je akce, kde se žáci dozví spoustu informací o roční-
kových pracích a mají také možnost s ředitelem školy diskutovat o tom, co se jim ve škole 
líbí a co ne. Proběhla 11. října.

Stalo se, že žák páté třídy ve snaze zatajit pětku z českého jazyka ucpal žákovskou 
knížkou toaletu tak úspěšně, že následná oprava stála rodinný rozpočet šest tisíc Kč. Tako-
výmto „radostem života“ dokáže předejít E-INDEX, což je elektronická žákovská knížka. 
Neomezuje se pouze na známky a omluvenky. Přihlášení účastníci dostávají pravidelné 
zprávy o termínech třídních schůzek, akcí, výletů atd. 

• Je dokončováno zateplení a výměna oken; úspora 500 tisíc Kč ročně bude investována 
do vybavení školy

• Proběhla rekonstrukce sprch v bazénu – výměna baterií, rozvodů a obkladů
• 2. stupeň má nový nábytek ve třídách
• Počítačová učebna dostala nové počítače
• Po dokončení zateplení jižní strany školní budovy bude na školním hřišti instalován 

domek na nářadí
• Rekonstrukcí prošly sborovna a kanceláře zástupkyně, sekretářky a účetní
• Ve fyzikálně-chemické učebně byla nainstalována další interaktivní tabule včetně 

příslušenství
• V dohledné době dokončíme vybavení čtvrtého oddělení školní družiny a zahájíme 

rekonstrukci toalet a sociálního zařízení.
Mgr. Pavel Dočekal, ředitel školy

mateřská  Škola VaVřinec

Školní rok 2011/2012 v Mateřské škole Vavřinec byl zahájen ve čtvrtek dne 1. září 2011.
Na školní rok je zapsáno celkem 28 dětí. Jedno dítě s nástupem od listopadu a jedno dítě 

s nástupem od ledna 2012. Z tohoto počtu je 15 děvčat a 13 chlapců. Děti, které navštěvují 
MŠ Vavřinec jsou z obcí Vavřinec (14), Veselice (5), Suchdol (6), Sloup (2), Němčice (1).

Ve školním roce 2010/2011 byl udělen odklad školní docházky pěti dětem z celkového 
počtu 9 školáčků. Do školních lavic v 1. třídě ZŠ Sloup zasedly tedy od 1. září 2011 z naší 
MŠ jen 4 děti. Jedná se o dva chlapce  a dvě dívky (chlapci jsou z Vavřince, jedna dívka je 
z Veselice a jedna dívka z Petrovic). Pět dětí školního věku i nadále navštěvuje MŠ.Vzhledem 
k této skutečnosti bylo přijímací řízení na školní rok 2011/2012 značně omezeno.

Zřizovatelem MŠ – Obcí Vavřinec, byla na žádost ředitelky školy opětovně udělena 
vyjímka z počtu dětí a v přijímacím řízení bylo v 5 případech žádostem rodičů o přijetí dítěte 
do Mateřské školy Vavřinec vyhověno. Jednalo se o děti narozené v roce 2007 a 2008, se 
zohledněním kritérií pro přijímání dětí do MŠ Vavřinec.  

V porovnání s minulým školním rokem 2010 /2011 se počet zapsaných dětí znovu zvýšil 
o 2 děti.

Délka provozu MŠ zůstává neměnná , stejně tak i složení pracovního kolektivu zaměst-
nanců MŠ. Provoz je od 6.30 do 15.15 hodin.
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Stravování dětí probíhá stejně jako v minulém školním roce 2010/2011.
Vedoucí stravování je paní Jitka Ondroušková, vedoucí školní jídelny v ZŠ Sloup.

Krátce bychom se však chtěli ještě jednou vrátit k minulému školnímu roku 2010/2011.
V průběhu měsíce července a srpna probíhaly v Mateřské škole Vavřinec práce spojené 

s celkovou údržbou a úklidem, čištění koberců, bělení jednotlivých prostor…

V měsíci srpnu se děti MŠ Vavřinec i se svými rodiči a zaměstnanci školy aktivně 
účastnili oslav u příležitosti významného ocenění obce Vavřinec – Vesnice Jihomorav-
ského kraje 2011:

20. srpna  – vystoupení dětí s programem v parku ve Vavřinci
 – Den otevřených dveří v MŠ
31. srpna  – návštěva komisařů v MŠ
 – vystoupení dětí s programem v MŠ
 – Den otevřených dveří pro rodiče i veřejnost
10. září  – účast zaměstnanců na vyhlášení ,,Vesnice roku 2011“ v Luhačovicích

Z bohatého programu pro děti, rodiče i veřejnost – první polovina roku 2011/2012:
Září:
- 1. 9.   –  Informativní schůzka pro rodiče
- 7. 9.    –  Informativní schůzka pro rodiče – za účasti vedoucí ŠJ Sloup pí. Jitky Ondrouškové
- 13. 9.  –  Návštěva divadla Radost v Brně – divadelní představení pohádky: „Míček Flíček“ 

(ve spolupráci s MŠ Němčice a MŠ Sloup)
- 23. 9.  –  Návštěva MŠ Šošůvka – zábavné představení pro děti: „Tetiny – Na našem dvoře“ 

(ve spolupráci s MŠ Sloup, MŠ Vysočany a MŠ Šošůvka)
V měsíci září proběhly v MŠ dvě prodejní knižní akce.

Říjen:
-  4.10. –  Návštěva MŠ Sloup – divadelní představení loutkové pohádky: „Krtek a princezna“ 

(ve spolupráci s MŠ Sloup)
- 14.10. –  „Ukliďme si naši obec“ – sběr odpadků v okolí obce – akce proběhla ve spolupráci 

se zřizovatelem MŠ – Obcí Vavřinec a za bohaté účasti dětí i rodičů,
             –  zakončení ve Veselici – opékání párků a seznámení s místem i projektovou               

dokumentací plánovaného sběrného dvora ve Veselici
- 16.10. –  Vítání občánků v obci
Ve dnech – 26.10. a 27.10.2011 bude provoz MŠ Vavřinec uzavřen – podzimní prázdniny
v ZŠ Sloup.

V měsíci červnu, září a říjnu 2011 absolvovaly učitelky MŠ Vavřinec vzdělávací program:
,,Edukativně stimulační program pro předškoláky“ (příprava dětí na školu).

,,Nic není v rozumu, co nebylo dříve ve smyslech“ –  i bez dovednosti čtení a psaní se 
může dítě úspěšně vzdělávat.
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Tento program uskutečňujeme v rámci edukativně stimulačních hodin – jednotlivých 
lekcí (časový interval 45 minut, 15.15 – 16.00 hodin) od října pro předškoláky, kterých je 
v letošním školním roce celkem 12 (5 dětí s odkladem školní docházky) a jejich rodiče v MŠ. 

Naším záměrem je připravovat děti na školu za přímé účasti rodičů. Rodiče se tak 
mohou seznámit s jednotlivými pracovními a vzdělávacími postupy, prostředky, formami, 
metodami… v oblasti zdokonalování úrovně psychických a motorických dovedností dětí, 
především úrovně rozvoje jemné motoriky a grafomotoriky. Neméně důležitý je v tomto 
období i rozvoj funkcí v oblasti zrakového a sluchového vnímání, orientace v prostoru, 
schopnost koncentrace pozornosti, paměť, myšlení, řeč, předmatematické a matematické 
představy, motorické funkce (pohybové)…

Program edukativně stimulačních hodin jsme zahájili již v měsíci říjnu, kdy se uskutečnily 
2 lekce a to ve dnech 12.10. a 17.10.2011. V plánu máme celkem 10 lekcí v první polovině 
školního roku 2011/2012 (než půjdou děti k zápisu do 1. třídy:  říjen 2x, listopad 3x, prosinec 
2x, leden 3x). Následně pak dalších deset lekcí dle zájmu rodičů. 

V měsíci říjnu a listopadu jsme se opět zapojili do humanitární akce s Fondem Sidus: 
,,Hrajeme si, učíme se, pomáháme!“ – finanční prostředky získané z prodeje výrobků, 
budou stejně jako v minulých letech použity na pomoc nemocným dětem v nemocnicích. 

A co na nás ještě čeká do konce letošního roku 2011, mimo výše uvedený program, pro 
předškoláčky? Z bohatého programu pro děti , rodiče i veřejnost vybíráme:
Listopad, prosinec:
- 11.11. –  Návštěva MŠ Sloup – divadelní loutkové představení pohádky: ,,Krakonošovo 

spadlé listí“ (ve spolupráci s MŠ Sloup, MŠ Ždár, MŠ Němčice)
    – ekologicky zaměřený projekt s programem: „Ukliďme si svět – třídění odpadu“
    – besedy a přednášky pro děti , výtvarná soutěž k tématu (ve spolupráci s MŠ v regionu)
    – fotografování dětí – vánoční fotografie
- 16.12. –  Návštěva MŠ Vysočany – zábavné představení: „Tetiny o Vánocích“ 
  (ve spolupráci s MŠ Vysočany, MŠ Šošůvka, MŠ Sloup)

Program zaměřený na lidové tradice:
- 26.11. –  Rozsvěcení vánočního stromečku ve Veselici – vystoupení dětí MŠ s programem
- 27.11. –  Rozsvěcení vánočního stromečku ve Vavřinci
     –  vystoupení dětí MŠ s programem
-  1.12. – 9.12. ,,My jsme čerti z pekla“ –  dětské radovánky spojené s lidovými zvyky a tradicemi
     –  návštěva Mikuláše v MŠ, spojená s nadílkou za účasti rodičů
12.12. – 22.12. ,,Těšíme se na Vánoce“ – společné prožívání radostného očekávání
     –  vánoční nadílka v MŠ
     –  tvořivá dílna pro děti a rodiče –společné posezení u vánočního stromečku,   

poslech a zpěv vánočních koled, pečení a zdobení perníčků, výroba vánočních 
svícnů, ozdob…

Program bude blíže upřesněn – informativní nástěnka pro rodiče v MŠ.
Ve dnech 23. 12. 2011 – 2. 1. 2012 bude provoz Mateřské školy Vavřinec uzavřen.

Za kolektiv zaměstnanců MŠ Vavřinec Eva Kaššaiová
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sUchdol cUp 2011 

Sluníčko se nám v letošním létě někam zatoulalo a vládlo rozmrzelé počasí. To však 
neodradilo pořadatele II. ročníku Suchdol Cup 2011 v nohejbalu trojic. Na sobotu 3. 9. 2011 
nachystal SDH Suchdol s několika dobrovolníky jmenovanou akci. 

Před konáním vlastního turnaje bylo zbudováno zadní pevné oplocení hřiště z prostředků 
SDH Suchdol a výnosu z prvního turnaje. Boky nás ještě čekají. V této činnosti chce SDH 
a Osadní výbor Suchdol pokračovat, samozřejmě v několika etapách dle aktuelní finanční 
situace. Tímto vyzýváme spoluobčany k možnému sponzorování dobudování sportovního 
a dětského areálu. Osadní výbor do konce roku 2011 předloží všem občanům v osadě 
Suchdol několik možných variant realizace uvedených areálů.

Již ranní rozbřesk dal jasně na vědomí, že počasí dostalo od pořadatelů výzvu, kterou 
nemohlo zklamat. Slunce jakoby chtělo dohnat celé letní prázdniny (asi je mělo taky) 
a veškerou svojí silou to dokazovalo. 

Rozlosování do dvou skupin se zúčastnilo 9 týmů. Již jednotlivá utkání ve skupinách 
dala jasně najevo, že týmy jsou vyrovnanější a mají více natrénováno než v minulém roce. 
To rozhodně přispělo k dramatičnosti a zvýšené kvalitě všech mačů. 

Aby během turnaje nikdo nestrádal žízní či hladem, o to starala starostlivá děvčata ve 
vybudovaném občerstvovacím stanu. Každý si mohl vybrat dle chuti z poměrně široké 
nabídky. Další zbudované stany sloužily ne proti případnému dešti, jak bylo plánováno, 
nýbrž jako ochrana před slunečním žárem. Všichni nohejbalisté a přihlížející konstatovali: 
„Už jenom to moře schází.“

Turnaj se zhoupl do odpoledních hodin a dle výsledků ve skupinách vznikl vyřazovací 
„pavouk“. O každé místo byl sveden férový, leč neúprosný boj. Slunce ani jednotlivé týmy 
nesnižovaly intenzitu, tudíž se bylo na co dívat. Turnaj směřoval k největším kláním a to 
o místa na bedně. Boj o první místo byl vyvrcholením celého dne. Vítěz ze Šošůvky potěšil 
nejen hrou, ale i sportovním chováním. Odnesl si vítězné vavříny a obdiv zúčastněných za 
slova, jenž  potěšila obzvláště pořadatele:“ Příští rok jdeme znovu, bylo to tu moc fajn.“

Akci ukončilo vyhlášení výsledků, kde zazněla pochvala pořadatelům, poděkování 
hlavnímu sponzoru akce f. HOLUB Roman s.r.o. – obchodní středisko PROFIKRBY 
a všem zúčastněným.

Opět, co na závěr? Jsem velice rád za novou tradici v naší obci. Nejedná se jen o jedno-
rázové turnaje, ale o celkovou činnost spojenou s těmito akcemi. Zvyšuje se zájem o sport, 
o upravenost hřiště a okolí, o dobrou reprezentaci naší obce a o společenský život. Vždy je 
to o lidech a proto díky Suchdolští, jen tak dál.  

Slunce a aktéři jdou do hajan. Zaslouží si za dnešní den trochu odpočinku a uznání. 
Suchdol Cup 2011 je minulostí AŤ ŽIJE SUCHDOL CUP 2012!!!

pořadí týmu v suchdol cup nohejbal trojic 2011
1. V Team 
2. Team 69
3. A je to

4. 19
5. Suchdol 
6. Těchov

7. Skéro
8. Leča
9. Favoriti

Radek Ošlejšek, předseda OV Suchdol
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křest ohněm aneB prVní liGa na Vlastní kůži

Vítám příznivce florbalu a všechny čtenáře informačního zpravodaje u dalšího článku ze 
světa děravého míčku, jak je florbal nazýván. Náš tým Cavespiders Vavřinec zahájil novou 
sezonu v amatérské florbalové lize. Letos se AFL zúčastníme již šestým rokem. Úplně 
poprvé v historii našeho klubu hrajeme nejvyšší ligu této soutěže. Pojďme se podívat, jak 
se nám v ní prozatím daří. 

I když je teprve konec října, v první lize už se stihly odehrát hned čtyři turnaje. Na první 
turnaj, konaný hned první zářijový víkend, jsme poskládali tým z několika nových tváří 
společně se starými známými. Hned prvním soupeřem byl celek Bíteše. Po boji jsme zvítězili 
4:3 a připsali si tak první body za výhru v první lize. Další dva zápasy ve skupině jsme 
prohráli shodně výsledkem 1:4 jak s Koními hlavami, tak i s Kősso Moravská Třebová. Ve 
čtvrtfinále nás čekal soupeř Fbc Rosice. Po vyrovnaném průběhu zápasu nás soupeř přece jen 
přehrál a skóre 1:5 bylo celkem kruté. Takže první štace v nejvyšší lize AFL pro nás skončila 
ve čtvrtfinále. Zisk tří bodů není nijak oslnivý, ale rozhodně jsme herně vyloženě nepropadli.

Hned za čtrnáct dnů byl na pořadu druhý turnaj. V pozměněné sestavě na pozici brankáře 
a pár hráčů v poli jsme chtěli získat víc bodů než na prvním turnaji. V základní skupině 
jsme ochutnali pocit z výhry, remízy i prohry. V prvním případě jsme porazili opět družstvo 
Bíteše, ve druhém jsme remizovali se silnými Rosicemi, když jsme obdrželi vyrovnávací 
branku až 25 vteřin před koncem a nakonec jsme prohráli o gól s týmem SHM Újezd 
u Brna. Soupeřem pro čtvrtfinále byl celek Fbk Berušky. Stejně jako ostatní čtvrtfinále, tak 
do samostatných nájezdů dospělo i to naše. V něm měl soupeř více štěstí a opět jsme museli 
spolknout hořkou pilulku v podobě porážky. Se čtyřmi získanými body z tohoto turnaje 
jsme v průběžné tabulce zakotvili na šesté příčce.

Třetí turnaj, třetí gólman. Opět malinko pozměněná sestava, stejný cíl. Porvat se o co 
nejvíce bodů do celkové tabulky. V prvním zápase jsme prohráli 2:4 s týmem Fcb Rosice. 
Ve druhém jsme se střetli poprvé v sezoně s týmem  FbC DODO Tvořihráz. Zvítězili jsme 
v něm 3:1. Na závěr skupiny jsme remizovali s celkem Koní hlavy 3:3. Zápasy ve druhé 
skupině nám přiřkly za soupeře družstvo z Újezdu u Brna. Po vyrovnaném zápase opět 
následovaly samostatné nájezdy. Tak jako v předešlém turnaji i tentokrát se nám nepodařilo 
dát více branek než soupeř a museli jsme se opět s turnajem rozloučit už po čtvrtfinále. 
Podaří se nám to napočtvrté?

Předem prozradím, že se to opravdu napočtvrté podařilo. Ale pěkně popořádku. Zatím 
poslední turnaj byl pro nás bodově nejštědřejší. Ve skupině jsme jako už skoro tradičně 
jednou vyhráli, jednou remizovali a jednou prohráli. Netrpělivě jsme čekali, jak se situace 
vyvine ve druhé skupině a kdo na nás „vyjde“ pro čtvrtfinále tentokrát. Bylo to družstvo 
Bíteše, které jsme v letošní sezoně zatím pokaždé dokázali porazit. Tradici jsme neporušili 
ani v tomto zápase a po výhře 4:1 jsme se konečně dostali do semifinále. V něm jsme svedli 
boj s týmem Fbc Rosice. Přes naši urputnou snahu jsme bohužel byli o jeden gól chudší 
a museli se spokojit se zápasem o třetí místo. Tam nás čekal celek Fbk Berušky. V napínavém 
zápase soupeř tahal stále za kratší konec. Nakonec utkání skončilo v základní hrací době 
smírně a na řadu přišly samostatné nájezdy. Poprvé v sezóně jsme je dokázali vyhrát a mohli 
se radovat z premiérového umístění na stupních vítězů v první lize. 
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4. turnaj
Základní skupina
Cavespiders Vavřinec – SHM Újezd u Brna 5:5
Fbk Berušky – Cavespiders Vavřinec 2:3
Koní hlavy – Cavespiders Vavřinec 4:3
Čtvrtfinále
Cavespiders Vavřinec – Bíteš 4:1
Semifinále
Cavespiders Vavřinec – Fbc Rosice 1:2
Zápas o 3. místo
Cavespiders Vavřinec – Fbk Berušky 5:4 (N)

Celková tabulka po 4. turnaji – 1. liga

Pořadí Tým Zápasy Skóre (V:O) Body
1. Fbc Rosice 22 78:39 38
2. Koní hlavy 24 73:55 33
3. Kösso Moravská Třebová 20 58:39 33
4. Fbk Berušky 24 62:53 29
5. SHM Újezd u Brna 18 48:54 20
6. Cavespiders Vavřinec 18 50:58 18
7. FbC DODO Tvořihráz 18 26:75 11
8. Bíteš 16 25:47 10

Co nám prozatím zápasy v první lize ukázaly? Máme za sebou řadu kvalitních zápasů. 
Zaplatili jsme někdy trochu zbytečně nováčkovskou daň.Určitě s postupem času si můžeme 
směle říct, že byť jsou soupeři kvalitní, zachování první ligy pro Vavřinec by nemělo být 
nepřekonatelným úkolem. Pokud budeme na turnaje jezdit v podobné sestavě jako na 
poslední turnaj, věřím, že by to neměl být problém. Nadále pokračují jednání s případným 
sponzorem našeho týmu a všichni věříme, že se již brzy budeme moci obléknout do nových 
dresů, které už nutně potřebujeme. Zachovejte nám svoji přízeň a držte nám palce v dalších 
zápasech letošní sezony v první lize!

Vedoucí Florbalového klubu Cavespiders Vavřinec o. s. Ondřej Mach

pěstitelský úspěch

V naší sloučené obci máme mnoho šikovných lidí. Svědčí o tom různé zajímavé akce 
a jejich organizátoři i aktéři. Na slavnosti Vesnice roku Jihomoravského kraje 2011 i při 
prezentaci komisím se předvedli moderátoři, naše „sluníčka“ z MŠ, zpěvačky a zároveň 
herečky, nesmíme zapomenout na vynikajícího „kohouta ohnivého“, hasiči s historickou 
technikou i vystoupením, kuchařky a perníkářky a další „lidoví umělci“. Na překrásné 
výstavě ve veselické knihovně se zase obdivujeme zručnosti a uměleckému cítění našich 
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spoluobčanů. Máme však i zdatné pěstitele ovoce a zeleniny. Za přispění dobrého počasí 
a pilných rukou manželů Kalových z Vavřince čp. 79 vyrostly na zahrádce za domem 
dýně, z nichž největší vážila 40 kg. S radostí lze konstatovat, že vesnice žije, tvoří a těší 
se z úspěchů. 

Mgr. Anna Pokorná

podmořský sVět ostroVa elBa

Ve dnech 1. – 10. 9. 2011 podnikli členové speleologické skupiny Devon (působící 
na území Moravského krasu v okolí sdružených obcí spadajících pod OÚ Vavřinec) ve 
spolupráci s boskovickým potápěčským klubem Alkyon výpravu na malebný toskánský 
ostrov Elba ležící v Tyrhénském moři. Naším hlavním útočištěm se stalo městečko Marina 
di Campo, situované v jižní části ostrova. V přilehlé vesničce Bonalacia má potápěčskou 
základnu pražský klub Orca diving, který částečně zajistil průběh akce a naše ubytování 
v místním apartmánu. Kromě potápění na místních lokalitách, které bylo naším hlavním 
cílem, jsme se také věnovali povrchovým poznávacím akcím. Celkově jsme provedli 
8 ponorů. Největšími rozdíly při potápění ve zdejším moři, oproti lokalitám v ČR, jsou 
především dokonale čistá křišťálová voda, rozmanitá mořská fauna a flóra, teplota vody 
pohybující se kolem 26 °C a také lákavá možnost dosažení zajímavých hloubek i přes 
50 m, což je u nás možné pouze omezeně a za složitějších podmínek. K dopravě na 
3 lokality, které leží u menších „útesovitých“ ostrůvků na otevřeném moři, nám posloužily 
motorové čluny.

První navštívenou z nich byla Scoglia dela triglia – Madonna. Název je odvozen od 
cca 1,5 m vysoké sošky modlící se madony, která je pod vodou umístěna. K vidění bylo 
velké množství ryb, z nichž nejvíce zaujala jedovatá ropušnice skvrnitá. Jako speleology 
nás také potěšil průnik do malé cca 6m jeskyňky. „Madonnu“ jsme navštívili ještě jednou, 
a to při nočním ponoru. Noční ponory v moři mají zvláštní kouzlo. Zatímco ve dne má 
vše pod hladinou modrošedý nádech, způsobený absencí části světelného spektra, tak za 
tmy při použití našich silných 35W lamp HID získal podmořský svět nádherné barvy. Ze 
spousty spatřených živočichů lze vyzvednout několik ropušnic, murén, hvězdic, ježovek 
a korýšů. Maximální dosažená hloubka při ponorech byla 38,7 m, a 28,7 m. Doba ponorů 
43 min. a 49 min.

Další zajímavou lokalitou byla Capo di Stella - Isola Corbella. Zde se nám podařilo 
podél mohutného útesu sestoupit do hloubky 44,2 m. Tento útes je typický tím, že je doslova 
poset koloniemi nafialovělých korálnatců rodu Gorgonia. V mělkých hloubkách kolem 
10 m jsme si potom užívali členitý terén se spoustou ryb a hvězdic. Doba ponoru 68 min.

Capo i Fonza – Corallina Interna, poslední navštívená lokalita na otevřeném moři. 
Lákala nás především proto, že ve stěnách zdejšího útesu se nachází 30m jeskyně, kterou 
se nám bohužel nepodařilo najít. Podvodní život zde byl poněkud skromnější. Našli jsme 
několik jedinců mohutných mlžů – kyjovek. Dosáhli jsme hloubky 47,3 m. Nabízela se 
i možnost překonat magickou hranici 50 m, avšak ručičky našich manometrů a dekompresní 
počítače, které hlásily zastávku 15 min ve 3 m, nás nekompromisně vyhnaly do mělkých 
hloubek. Doba ponoru 61 min.
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Při všech 4 sportovních ponorech nám posloužily singl lahve 1 x 15 l nebo 1 x 18 l plněné 
na 200 bar. Při dalším potápění jsme se však těšili na naši jeskyňářskou výbavu 2 x 6 l, 
2 x 7 l a 2 x 3 l na 300 bar. 

Poblíž městečka Pomonte, je nedaleko pobřeží od roku 1972 potopen vrak nákladní 
lodi Elviscot. Zde jsme provedli 2 ponory, při kterých jsme si hojně užili proplavání až 
prolézání nejrůznějších chodeb, kajut a strojoven při max. hloubce 11,6 m a 12,3 m. Doba 
ponorů 61 min a 40 min.

Poslední dva ponory jsme směřovali do blízkosti vápencových útesů u Marina di Campo. 
Zde nás vábila především možná přítomnost krasových jeskyní. A opravdu, nalezli jsme 
celkem tři menší podvodní jeskyně, z nichž nejdelší mohla dosahovat délky polygonu 20 m. 
Další jeskyně, s poměrně širokým portálem, nabízela ještě větší délkové parametry, ale stále 
se snižující strop zabraňoval dalšímu bezpečnému proplavání, v tomhle případě spíše již 
plazení v písku a zakalené vodě. Do všech jeskyní vedly nenápadné úzké vchody, na jejichž 
překonání je technická konfigurace max. 2 x 7 l nutností. Dosáhli jsme max. hloubky 10,6 m 
a 11,3 m. Doba ponorů 45 min a 104 min.

Z povrchových akcí jsme provedli výstup na nejvyšší horu Elby – Monte Capanne 
(1019 m n. m.). Bohužel, během naší návštěvy byl vrchol beznadějně zahalen v mracích. Při 
dalších akcích jsme za pomoci ploutví a nafukovacího člunu doplavali ke granodioritové jes-
kyni Grotta Azzurra u městečka Cavoli, navštívili jsme rovněž černou pláž v Porto Azzurro.

Akce se zúčastnili: Tomáš Svoboda, Vítězslava Ryšavá, Pavla Baráková, Sandra Kejíková 
a Petr Barák.

Petr Barák, Tomáš Svoboda (ZO ČSS 6-22 Devon a Alkyon Boskovice)

hoUBařskÉ okÉnko

Dobrý den, Vítám Vás u třetího vydání houbařského okénka a také posledního v tomto 
roce. Není mnoho takových, kteří by houbařili i v zimě. Tak zase příští rok na jaře na 
shledanou.

Houby v současné době příliš nerostou a vyskytují se spíše sporadicky. Větší množství 
hub registrujeme pouze na výstavách, které se na různých místech konají.

Nasbírat plný košík hub vyžaduje nyní hodně práce a velmi záleží na štěstí. Zejména 
hřibovité druhy hub z lesa prakticky vymizely a ty pravé podzimní houby, jako jsou třeba 
čirůvky, ještě nezačaly růst. Rostou zejména holubinky a poměrně dobře také lišky. Z hři-
bovitých rostou tak zvané suchohřiby plstnaté. Znovu se objevily malé houby. V trávnících 
rostou například špičky obecné a začínají se objevovat penízovky máslové.

V určitém útlumu jsou i jedovaté houby, rostou muchomůrky zelené a závojenky olovové. 
Je potřeba si dát pozor zejména na tyto dvě houby a neuřezávat houbám, které neznáme, 
třeně nad zemí, protože by tím ztratily svoje důležité rozpoznávací znaky.

Po deštích v uplynulých několika dnech je prognóza růstu hub příznivá. Pokud letos 
nepřijde zima příliš brzo, určitě si ještě i v říjnu užijeme vydatného houbaření.
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houbové lívanečky

POTŘEBNÉ PŘÍSADY
150 g hub, 1 cibule, 3 vejce, 2 litry zakysané smetany, sůl, pepř, hladká mouka.

POSTUP PŘÍPRAVY
Cibuli nakrájíme na kostičky a usmažíme na oleji, přidáme nakrájené houby a chvilku 

podusíme. Necháme vychladnout. Vejce smícháme se smetanou, přidáme mouku, aby 
vzniklo těstíčko jako na lívance. Přidáme houby, osolíme, opepříme. Usmažíme na pánvičce. 
Jsou dobré jak teplé, tak i studené.

Dobrou chuť! Iva Machová

seznam jUBilantů V oBdoBí srpen – říjen 2011

Níže jsou uvedeni pouze občané, kteří písemně souhlasili se zveřejněním údajů  
v INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI.

Jméno jubilanta Bydliště Věk
Vybíhalová Marie Vavřinec 64 75 roků
Blažková Anděla Vavřinec 50 87 roků
Pořízek Jan Vavřinec 42 88 roků
Kalová Marta Vavřinec 60 81 roků

Jubilantům srdečně blahopřejeme

kalendář akcí na  říjen – prosinec 2011

Drakiáda  ................................................................................. 28. 10. 2011
Pořádají TS Vavřinec, začátek ve 13 hod.

Razítkovací soutěž  ................................................................. 30. 10. 2011
Vyhodnocení soutěže ve sběru otisků razítek  vyhlášené 
Knihovnou ve Veselici, začátek v 16 hod.

Setkání knihovníků  ..................................................................  5. 11. 2011
Setkání knihovníků okresu Blansko v Knihovně ve Veselici, 
začátek ve 13 hod. 

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu ve Veselici  ...........  26. 11. 2011
Prostranství na nové návsi, začátek v 15 hod.
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aktUální informace z oBú VaVřinec

•	 Obracíme se občany, aby v průběhu letošní zimy pomohli v úklidu chodníků, případně 
místních komunikací u svých nemovitostí. Posypový materiál bude připravem v dosta-
tečném množství  v plastových nádobách. Údržbu chodníků a místních komunikací 
u neobydlených nemovitostí bude zajišťovat obecní úřad. Plužení komunikací bude 
zajištěno stejně jako v loňském roce. 

•	 Dále se obracíme na vlastníky automobilů, aby parkovali v průběhu zimního období, 
pokud možno, mimo místní komunikace a usnadnili tak provádění zimní údržby komu-
nikací a svoz domovního odpadu.  

•	 Obecní úřad bere do 7. 11. 2011 objednávky na zakoupení videa ze slavnosti k předání 
ocenění v soutěži Vesnice roku 2011, která se uskutečnila v sobotu 20. 8. 2011 ve Vavřinci. 
Cena je 60 Kč včetně obalu. Video bude k odebrání na Obú po 15. 11. 2011. 

•	 Na obecním úřadě je k zakoupení stolní kalendář Rozhledny ČR včetně rozhledny 
Podvrší. Cena kalendáře je 65 Kč. 

 Obecní úřad

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu ve Vavřinci  .........  27. 11. 2011
Prostranství před kapličkou, začátek v 15 hod.

Zdobení medových perníků   ..................................................   3.12. 2011
Zdobení medových perníků pořádané Knihovnou Veselice 
a OV Suchdol, místnost OV Suchdol, začátek v 15 hod. 

Vánoce v knihovně  ................................................................  10. 12. 2011
Akce pro děti ve veselické knihovně, tvořivá dílna na téma 
Vánoc, poslech koled, zdobení vánočního stromku., 
začátek v 15 hod.  

Výroční schůze   .....................................................................  10. 12. 2011
Výroční schůze TS Vavřinec, Spol. místnost Vavřinec, 
začátek v 16 hod.

Valná hromada   ...................................................................... 27. 12. 2011
Valná hromada SDH Vavřinec, Spol. místnost Vavřinec.

Valná hromada  ......................................................................  29. 12. 2011
Valná hromada TJ Vavřinec, Spol. místnost Vavřinec.
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